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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: "Miért Európa koldusait kívánják önök fölnevelni?!" 

Miniszter úr!

Az Európai Unió Alapjogi Ügynökségének jelentése szerint a magyar gyerekek egyharmadát, 
egészen pontosan 33,6%-át fenyegeti a szegénység vagy a társadalmi kirekesztettség. Ez a negyedik
legrosszabb adat az Unióban, amit csak Bulgária és Románia, illetve csekély mértékben 
Görögország múl alul. A gyerekek több mint negyedrésze él lakhatási szegénységben, ahol a család 
hónapról hónapra egyre reménytelenebb küzdelmet folytat azért, hogy ki tudják fizetni a lakhatás 
költségeit.

Ha valahol, ezeknek a gyerekeknek a családjában elkelne a családtámogatás. Sajnos azonban döntő 
különbség van az önök és a mi felfogásunk között: Önök úgy gondolják, hogy a családtámogatási 
rendszernek minél több gyerek vállalására kell ösztönöznie, szerintünk viszont nem gyerekek 
számához kötött prémium ösztönöz gyerekvállalásra, hanem ha biztosítjuk, hogy a már megszületett
gyerekeket emberhez méltó körülmények között lehessen fölnevelni. Önök ennek megfelelően a 
támogatást elsősorban a tehetős, jómódú családoknak szánják azzal a céllal, hogy ott szülessék több 
gyerek, mi viszont úgy tartjuk, hogy minél nehezebb körülmények között él egy család, annál 
inkább támogatni kell gyermekeik fölnevelését.

Ennek megfelelően önök kilencéves regnálásuk alatt egy fillérrel sem növelték a mindenkihez eljutó
családi pótlék és GYES összegét, közben azonban egekbe emelték a családi adókedvezményt és a 
GYED átlagos összege mintegy 85%-kal emelkedett. Az csak értékrendbeli különbség, hogy mi 
ezzel nem értünk egyet, az viszont ténykérdés, hogy az önök erőfeszítései meddőek maradtak. A mi 
kormányzásunk idején évente legalább 95 ezer gyerek született, sőt két esztendőben számuk alig 
maradt el a százezertől, 2010 óta viszont ez a szám 90 ezer körül stagnál.



Élesen megmutatkozik ez a különbség az önök által előterjesztett és a mi, egyaránt hétpontos 
családvédelmi csomagunk között is. Önök kedvezményes hitelt kínálnak annak, aki harmadik 
gyermeke megszületéséig képes annak törlesztő részleteit fizetni, a jelzáloghitel egy részének 
átvállalását annak, aki ilyen hitelt föl tudott venni és két és félmillió forinttal segítenék egy nagyobb
családi autó megvásárlását azoknak, akik egyáltalán gondolhatnak gépkocsi fenntartására. Mi a már 
megszületett gyermekekre gondolva azonnal és jelentősen emelnénk a családi pótlékot, 
megakadályoznánk a gyermekes családok utcára tételét, javítani kívánjuk az állami egészségügy és 
emelni az állami oktatás színvonalát, mert a családok többségének nem telik magániskolára és 
fizetős egészségügyre.

Mi tehát közelíteni kívánjuk a magyar gyerekek esélyeit az európai átlaghoz. Önök viszont fokozni 
akarják eredménytelen erőfeszítéseiket, ami eddig sem több, hanem kevesebb gyerek születéséhez 
vezetett, mindezt azon az áron, hogy közben az országot Európa szegényházává teszik.

Miért?

Budapest, 2019. március 12.

Dr. Vadai Ágnes
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